



UNIVERSITATEA BABEȘ-BOLYAI
BABEȘ-BOLYAI TUDOMÁNYEGYETEM
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITÄT
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITY
TRADITIO ET EXCELLENTIA



UNIVERSITATEA DIN
BUCUREȘTI
VERITAS ET PATRIAS



SPL
School of Public Leadership
iSikolo sobuNkkeheli boLuntu
Skool vir Publieke Leierskap



Call for papers - DL: 27.09.2024
Interdisciplinary Congress of African Studies (COAFRO)
Third edition: October 24-25, 2024
Hybrid Format, Timișoara, Romania / online

AFRICA IN THE WORLD / L'AFRIQUE DANS LE MONDE

Africa has already been recognised as a "world power of the future" ([Agenda 2063](#)). The current proliferation of global social crises triggers unprecedented political responses. Climate change, forced migration, famines and other crises induce (geo)political and societal changes. In an increasingly competitive, even violent multipolar world, state, regional and international actors as well as non-state actors bring their own frameworks of action, justifications and strategies. In this context, the African continent is both a target and a potentially major global actor. By opening up new horizons of action for states and international organisations, by mobilising the global civil society and by reviving debates on shared global responsibilities, Africa actively participates in global politics. These are some of the main reasons why the central theme of the Interdisciplinary Congress on African Studies is "**Africa in the World**".

Encouraging an interdisciplinary approach (political science, international relations, sociology, history, anthropology, etc., as well as humanities and arts), the conference aims to bring together specialists in African studies ready to discuss recent political changes in Africa, based on two main axes, each followed by some possible points for reflection:

Postcolonialism and the exchanges from/with Africa

Current debates in African studies

Contributions can be in English or in French. Depending on the proposals received, separate sessions in French and English are envisaged. We encourage case studies and micro-studies that can subsequently open up comparative perspectives and transnational research projects.

Contributors are invited to complete [THIS FORM](#) - including a short presentation of the author, the title of the proposal and a short abstract of approximately 300 words - **by September 27, 2024**. The authors will be notified by email regarding the acceptance or the rejection of the proposal by October 4, 2024. The conference program will be launched by October 16, 2024.

Organising institutions:



Universitatea Babeș-Bolyai
FACULTATEA DE
STUDII EUROPENE



CENTRE DE
RÉUSSITE
UNIVERSITAIRE



UNIVERSITATEA BABEȘ-BOLYAI
BABEȘ-BOLYAI TUDOMÁNYEGYETEM
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITÄT
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITY
TRADITIO ET EXCELLENTIA



UNIVERSITATEA DIN
BUCUREȘTI
— VIRTUS ET SAPIENTIA



SPL
School of Public Leadership
iSikolo sobuNkopheli boLuntu
Skool vir Publieke Leierskap



- The Ubuntu Center for African Studies, West University of Timișoara
- The Institute of African Studies and the Faculty of Political Science, University of Bucharest
- The Center for African Studies and the Faculty of European Studies, Babeș-Bolyai University Cluj-Napoca
- The School of Public Leadership, Stellenbosch University

Scientific committee :

- Professor Silviu Rogobete, Associate Professor Lucian Vesalon, Andreea Dinca (PhD Candidate), West University of Timisoara
- Professor Sergiu Mișcoiu, Dr. Andreea Urs, Babeș-Bolyai University Cluj-Napoca.
- Professor Cristian Preda, Associate Professor Simona Corlan Ioan, Senior Lecturer Domnica Gorovei, Bucharest University
- Professor Zwelinzima Ndevu, Dr. Dirk Brand, Stellenbosch University, School of Public Leadership

If you have any further questions, do not hesitate to contact: Drd. Andreea Dinca (andreea.dinca85@e-uvt.ro)

Appel à contributions - Date limite: 27.09.2024

Congrès Interdisciplinaire d'Études Africaines (COAFRO)



Universitatea Babeș-Bolyai
FACULTATEA DE
STUDII EUROPENE



CENTRE DE
RÉUSSITE
UNIVERSITAIRE



UNIVERSITATEA BABEȘ-BOLYAI
BABEȘ-BOLYAI TUDOMÁNYEGYETEM
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITÄT
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITY
TRADITIO ET EXCELLENTIA



UNIVERSITATEA DIN
BUCUREȘTI
— VIRTUS ET PATRIAS —



Stellenbosch
UNIVERSITY
IYUNIVESITHI
UNIVERSITEIT

SPL

School of Public Leadership
iSikolo sobuNkkeheli boLuntu
Skool vir Publieke Leierskap



Troisième édition : 24-25 octobre 2024
Format hybride, Timișoara, Roumanie / en ligne
AFRIQUE DANS LE MONDE

L'Afrique a déjà été reconnue comme une "puissance mondiale de l'avenir" ([Agenda 2063](#)). La prolifération actuelle des crises sociales mondiales déclenche des réponses politiques sans précédent. Le changement climatique, les migrations forcées, les famines et d'autres crises mènent à des changements (géo)politiques et sociétaux. Dans un monde multipolaire de plus en plus compétitif, parfois violent, les acteurs étatiques, régionaux et internationaux ainsi que les acteurs non étatiques apportent leurs propres cadres d'action, justifications et stratégies. Dans ce contexte, le continent africain est à la fois une cible et un acteur global avec un potentiel majeur. L'Afrique participe activement à la politique mondiale par ouvrir de nouveaux horizons d'action pour les Etats et les organisations internationales, par mobiliser la société civile mondiale et par relancer les débats sur le modèle des responsabilités mondiales partagées. Ce sont quelques-unes des principales raisons pour lesquelles le thème central du Congrès Interdisciplinaire d'Études Africaines est "L'Afrique dans le Monde".

En encourageant une approche interdisciplinaire (sciences politiques, relations internationales, sociologie, histoire, anthropologie, etc., ainsi que les sciences humaines et les arts), la conférence vise à rassembler des spécialistes des études africaines prêts à discuter des récents changements politiques en Afrique, à partir de deux axes principaux, chacun suivi de quelques points de réflexion :

Le Postcolonialisme et les échanges de/avec l'Afrique

Débats actuels dans les études africaines

Les contributions peuvent être en anglais ou en français. En fonction des propositions reçues, des sessions distinctes en français et en anglais sont envisagées. Nous encourageons les études de cas et les micro-études qui puissent ouvrir par la suite des perspectives comparatives et des projets de recherche transnationaux.

Les contributeurs sont invités à remplir [CE FORMULAIRE](#) - comprenant une courte présentation de l'auteur, le titre de la proposition et un court résumé d'environ 300 mots - avant le 27 septembre 2024. Les auteurs seront informés par email concernant l'acceptation ou le rejet de leur proposition



Universitatea Babeș-Bolyai
FACULTATEA DE
STUDII EUROPENE



CENTRE DE
RÉUSSITE
UNIVERSITAIRE



UNIVERSITATEA BABEȘ-BOLYAI
BABEȘ-BOLYAI TUDOMÁNYEGYETEM
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITÄT
BABEȘ-BOLYAI UNIVERSITY
TRADITIO ET EXCELLENTIA



UNIVERSITATEA DIN
BUCUREȘTI
— VIRTUS ET PATRIAS —



SPL
School of Public Leadership
iSikolo sobuNkopheli boLuntu
Skool vir Publieke Leierskap



avant le 4 octobre 2024. Le programme de la conférence sera communiqué avant le 16 octobre 2024.

Institutions organisatrices :

- Le Centre Ubuntu pour les Études Africaines, l'Université de l'Ouest de Timișoara
- L'Institut d'Études Africaines et la Faculté de Science Politique, Université de Bucarest
- Le Centre d'Études Africaines et la Faculté d'Études Européennes, Université Babeș-Bolyai de Cluj-Napoca
- L'École du Leadership Public, l'Université de Stellenbosch

Comité scientifique :

- Prof. Silviu Rogobete, Prof. associé Lucian Vesalon, Andreea Dinca (doctorante), Université de l'Ouest de Timișoara
- Prof. Sergiu Mișcoiu, Dr. Andreea Urs, Université Babeș-Bolyai de Cluj-Napoca
- Prof. Cristian Preda, Conf. Simona Corlan Ioan, Lect. Domnica Gorovei, Université de Bucarest
- Prof. Zwelinzima Ndevu, Dr. Dirk Brand, Université de Stellenbosch, École du Leadership Public

Pour toute question supplémentaire, n'hésitez pas à contacter : Drd. Andreea Dinca (andreea.dinca85@e-uvt.ro)



Universitatea Babeș-Bolyai
FACULTATEA DE
STUDII EUROPENE



CENTRE DE
RÉUSSITE
UNIVERSITAIRE